

Palestine National Council

Speaker Office

Ref. _____

Date _____



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم : _____

التاريخ : _____

المجلس الوطني الفلسطيني يدعو لتقديم شكوى إلى محكمة العدل الدولية ضد إدارة ترامب بعد إعلان وزير خارجيتها شرعية المستوطنات

2019-11-19

طالب المجلس الوطني الفلسطيني بتقديم شكوى جديدة إلى محكمة العدل الدولية ضد إدارة ترامب في أعقاب إعلان وزير الخارجية الأمريكي مايك بومبيو: أن المستوطنات الإسرائيلية في الأراضي الفلسطينية المحتلة غير مخالفة للقانون الدولي، داعيا إلى متابعة الشكوى التي تقدمت بها دولة فلسطين إلى هذه المحكمة، بعد نقل السفارة الأمريكية إلى مدينة القدس المحتلة.

وأضاف في بيان صدر عنه اليوم الثلاثاء: إن هذا الإعلان يشكل اعتداء جديدا على القانون الدولي وقرارات الشرعية الدولية واستمرارا للعوان الذي تقوده إدارة ترامب منذ حوالي سنتين على حقوق الشعب لفلسطيني. وأكد المجلس الوطني أن أركان إدارة ترامب شركاء للاحتلال في انتهاكاته للقانون الدولي وقرارات الأمم المتحدة وخاصة قرار مجلس الأمن رقم 2334، فضلا عن انتهاكها لاتفاقية جنيف الرابعة، ومخالفتها للرأي الاستشاري لمحكمة العدل الدولية، والتي اعتبرت كل أشكال الاستيطان في الأراضي الفلسطينية المحتلة باطلة وغير شرعية، ويشكل أيضا جريمة حرب بموجب بميثاق روما لعام 1998 يجب محاسبة من يدعم ويعترف بشرعيته.

وطالب المجلس الوطني المجتمع الدولي وبرلمانات العالم بلجم هذا الانفلات الأمريكي والاستخفاف بالقانون الدولي والقرارات الدولية، والإدانة الصريحة لهذا السلوك غير المسبوق، واتخاذ مواقف حازمة تجاه هذه السياسة، مطالبا الأمين العام للأمم المتحدة بالنظر بعضوية أمريكا في الهيئة الأممية كونها لا تحترم ولا تلتزم بميثاقها وقرارات مؤسساتها.

وأكد المجلس الوطني أنه لا شرعية قانونية ولا سياسية لمثل هكذا إعلانات، وأن إدارة ترامب ووزير خارجيته لن يشكلا بديلا عن الشرعية الدولية والتوافق الدولي بضرورة الالتزام بالقانون الدولي وقرارات الأمم المتحدة، والتي كان آخرها تصويت 170 دولة لصالح تمديد التفويض لوكالة الأونروا، وقرار محكمة العدل الأوروبية بشأن منتجات المستوطنات، حيث تقف أمريكا وإسرائيل معزولتين من جديد في مواجهة العالم.

Palestine National Council

Speaker Office

Ref.

Date



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم :

التاريخ :

The Palestine National Council (PNC) calls for a complaint to the International Court of Justice against Trump Administration, after its Secretary of State declared the legitimacy of the Israeli settlements

19th of Nov. 2019

The Palestine National Council (PNC) demanded a new complaint to be submitted to the International Court of Justice against Trump administration following the announcement by US Secretary of State Mike Pompeo that Israeli settlements in the Occupied Palestinian Territories are not in violation of international law, calling for following up the complaint filed by the State of Palestine to the International Court of Justice, after transferring US Embassy to Occupied Jerusalem.

In a statement issued on Tuesday, PNC said: This declaration constitutes a new attack on international law and resolutions of international legitimacy and a continuation of the aggression led by Trump Administration, about two years ago, on the rights of the people of Palestine.

PNC affirmed that the members of Trump Administration are partners to the Israeli occupation in its violations of international law and UN resolutions, in particular the Security Council Resolution 2334, as well as violating the Fourth Geneva Convention and its violation of the advisory opinion of the International Court of Justice, which considered all forms of settlements in the occupied Palestinian territories null and void, and it is also a war crime under the 1998 Rome Statute, which states that those who support and recognize the legitimacy of settlements must be held accountable.

PNC called on the international community and the parliaments of the world to curb this American chaos and disregard of international law and international resolutions, and condemn this American unprecedented behavior at loud, and take firm positions towards this policy, and call on the Secretary-General of the United Nations to reconsider USA membership in the UN as it does not respect the Charter or the decisions of its institutions.

PNC affirmed that there is no legal or political legitimacy for such declarations, and that Trump Administration and its secretary of state actions will not be a substitute for international legitimacy and international consensus on the need to abide by international law and UN resolutions, the latest of which was a 170-nation vote in favor of extending the mandate of UNRWA and the European Court of Justice decision, and the European Court of Justice decision on Settlements products, where USA and Israel are again isolated from the world.